
Protokół Nr XLVII/2014
z obrad XLVI sesji Rady Miejskiej Będzina
w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Będzinie
w dniu 29 stycznia 2014 roku.

Spośród 23 radnych w sesji uczestniczyło 22 radnych. Sesja była więc prawomocna.

Przewodniczący Rady Sławomir Brodziński  powitał  Pana Jerzego Borkowskiego,  Posła 

na  Sejm  RP,  władze  samorządowe  Powiatu  Będzińskiego:  Pana  Janusza  Sikorę, 

Przewodniczącego  Rady  Powiatu  w  latach  1999-2006,  Pana  Emila  Bystrowskiego, 

Przewodniczącego Rady Powiatu w latach 2006-2014, Pana Wiesława Jędrusika, Starostę 

Będzińskiego  w  latach  1999-2001,  Panią  Bożenę  Respondek,  Starostę  Będzińskiego 

w latach 2001-2006, nieobecnego Pana Adama Lazara, Starostę Będzińskiego w latach 

2006-2010, Pana Krzysztof Malczewskiego, Starostę Będzińskiego w latach 2010-2014, 

Radnych Rady Powiatu Będzińskiego: Panią Jolantę Kulę i Pana Jerzego Małkowskiego, 

Sekretarza  Powiatu  Pana  Zbigniewa  Jaskiernię,  Radnych  Młodzieżowej  Rady  Miasta 

Będzina,  dyrektorów i  kierowników miejskich i  powiatowych jednostek organizacyjnych, 

prezesów  spółek  prawa  handlowego  z  udziałem  mienia  komunalnego,  przedstawicieli 

administracji  samorządowej,  przedstawicieli  partii  politycznych,  organizacji  społecznych, 

związków zawodowych i innych instytucji publicznych, Radnych Rady Miejskiej Będzina 

oraz Prezydenta Miasta i Wiceprezydentów Miasta, Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, 

wszystkich obecnych na sesji mieszkańców Będzina oraz przyjaciół naszego miasta. 

Ad. 2
Przewodniczący  Rady  Sławomir  Brodziński przypomniał,  że  zgodnie  z  ustawą 

o samorządzie gminnym Rada może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady.

Prezydent Miasta zgłosił  wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów 

uchwał w sprawach: 1/ uchylenia uchwały Nr VI/61/2011 Rady Miejskiej Będzina z dnia 

28 lutego 2011 roku w sprawie ustalenia organu prasowego Miasta, 2/ wyboru sposobu 

prowadzenia  i  form  gospodarki  komunalnej  w  zakresie  kultury,  wspierania 

i  upowszechniania  idei  samorządowej  oraz  promocji  gminy  w  Mieście  Będzinie, 
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3/ przyznania dotacji  celowej na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub  robót  budowlanych  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków 

dla Rzymskokatolickiej Parafii Świętej Trójcy w Będzinie przy ul. Plebańskiej 2.

Radny  Krzysztof  Dudziński,  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  zgłosił  wniosek 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi 

złożonej przez Panią Lidię Dudę na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Będzinie.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku 

obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  VI/61/2011  Rady  Miejskiej  

Będzina z dnia 28 lutego 2011 roku w sprawie ustalenia organu prasowego Miasta.

Rada większością głosów przy 1 głosie wstrzymującym się wprowadziła projekt uchwały 

do porządku obrad. 

Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  przedmiotowy  projekt  uchwały  umieścić 

w punkcie 11 porządku obrad jako podpunkt 7. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku 

obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  sposobu  prowadzenia  i  form  gospodarki 

komunalnej  w  zakresie  kultury,  wspierania  i  upowszechniania  idei  samorządowej  oraz 

promocji gminy w Mieście Będzinie.

Rada większością głosów przy 1 głosie wstrzymującym się wprowadziła projekt uchwały 

do porządku obrad. 

Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  przedmiotowy  projekt  uchwały  umieścić 

w punkcie 11 porządku obrad jako podpunkt 8. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku 

obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przyznania  dotacji  celowej  na  sfinansowanie  prac 

konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku  wpisanym 

do  rejestru  zabytków  dla  Rzymskokatolickiej  Parafii  Świętej  Trójcy  w  Będzinie 
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przy ul. Plebańskiej 2.

Rada jednogłośnie wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. 

Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  przedmiotowy  projekt  uchwały  umieścić 

w punkcie 11 porządku obrad jako podpunkt 9. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi złożonej przez Panią Lidię Dudę 

na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie.

Rada jednogłośnie wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. 

Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  przedmiotowy  projekt  uchwały  umieścić 

w punkcie 11 porządku obrad jako podpunkt 10. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku obrad.

3. 15-lecie Powiatu Będzińskiego.
4. Przyjęcie protokołów z XXXIX, XLII i XLIII sesji.

5. Aktualizacja  założeń  do  planu  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię  elektryczną 
i paliwa gazowe na obszarze Będzina:

1/ przedstawienie aktualizacji przez Wiceprezydenta Miasta Józefa Pilcha,

2/ przedstawienie stanowiska Komisji Polityki Gospodarczej Miasta Rady Miejskiej przez 

Przewodniczącego Komisji Artura Rosińskiego,

3/ dyskusja,

4/  podjęcie  uchwały  w  sprawie  aktualizacji  „Założeń  do  planu  zaopatrzenia  w  ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla miasta Będzina”.

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

7. Interpelacje i zapytania Radnych.

8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Będzina Łukasza Komoniewskiego z działalności 
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w okresie międzysesyjnym.

9. Program współpracy międzynarodowej Będzina na 2014 rok:
1/ przedstawienie sprawozdania za 2013 rok i programu na 2014 rok przez Wiceprezydent  

Miasta Darię Paterek,

2/  przedstawienie  stanowiska  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Rady Miejskiej  przez 

Przewodniczącego Komisji Leszka Dudka,

3/ dyskusja,

4/ podjęcie uchwał w sprawach:

1. przyjęcia do wiadomości sprawozdania z realizacji uchwały Nr XXXII/325/2013 

Rady  Miejskiej  Będzina  z  dnia  28  stycznia  2013  roku  w  sprawie  przyjęcia 

ramowego programu współpracy Będzina z miastami partnerskimi (Tatabanya, 

Iżewsk,  Kaisiadorys)  oraz  współpracy  międzynarodowej  z  regionem  Fife 

(Szkocja) i miastem Basse-Ham (Republika Francuska) w 2013 roku,

2. przyjęcia  ramowego  programu  współpracy  Będzina  z  miastami  partnerskimi 

Tatabanya, Iżewsk, Kaisiadorys oraz Basse-Ham w 2014 roku.

10.Statuty miejskich instytucji kultury w Będzinie:
1/ przedstawienie projektów statutów przez Wiceprezydent Miasta Darię Paterek,

2/  przedstawienie  stanowiska  Komisji  Polityki  Społecznej  Miasta  Rady Miejskiej  przez 

Przewodniczącego Komisji Michała Makowskiego,

3/ dyskusja,

4/ podjęcie uchwał w sprawach:

1. nadania statutu Muzeum Zagłębia w Będzinie,

2. nadania statutu Teatrowi Dzieci Zagłębia im. Jana Dormana w Będzinie, 

3. nadania statutu Ośrodkowi Kultury w Będzinie,

4. nadania  statutu  Miejskiej  i  Powiatowej  Bibliotece  Publicznej  im.  Stefana 

Żeromskiego w Będzinie.

11. Podjęcie uchwał w sprawach:

1/ wprowadzenia na terenie miasta Będzina Programu Wsparcia „Rodzina 3+ górą”,

2/ wykonywania przez miasto Będzin działalności w zakresie telekomunikacji,

3/ zasad korzystania z niektórych gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej,

4/ udzielenia pomocy finansowej Miastu Sosnowiec z przeznaczeniem na dofinansowanie 

utrzymania Izby Wytrzeźwień,

5/  zgody  na  dokonanie  darowizny  na  rzecz  Powiatu  Będzińskiego  działek 

niezabudowanych stanowiących własność Gminy Będzin,
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6/ przyjęcia zmiany „Aktualizacji Programu Rewitalizacji Miasta Będzina,

7/ uchylenia uchwały Nr VI/61/2011 Rady Miejskiej Będzina z dania 28 lutego 2011 roku 

w sprawie ustalenia organu prasowego Miasta,

8/  wyboru  sposobu  prowadzenia  i  form  gospodarki  komunalnej  w  zakresie  kultury, 

wspierania i upowszechniania idei samorządowej oraz promocji gminy w Mieście Będzinie,

9/ przyznania dotacji  celowej na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub  robót  budowlanych  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków 

dla Rzymskokatolickiej Parafii Świętej Trójcy w Będzinie przy ul. Plebańskiej 2,

10/  w  sprawie  rozstrzygnięcia  skargi  złożonej  przez  Panią  Lidię  Dudę  na  działalność 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie.

12.Sprawy różne i wolne wnioski.

13.  Zakończenie obrad sesji. 

Rada ustaliła porządek obrad XVLI sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że 4 stycznia br. w Warszawie zmarł Jan Bijak, uro-

dzony w Będzinie – Łagiszy, polski dziennikarz, wieloletni redaktor naczelny czasopisma 

„Polityka”. Następnie przedstawił sylwetkę Jana Bijaka.

Przewodniczący Rady poinformował, że 10 stycznia br. w Warszawie zmarł Zbigniew Mes-

sner, premier PRL w latach 1985-1988, wielokrotny gość w Będzinie. Następnie przedsta-

wił sylwetkę Zbigniewa Messnera. 

Przewodniczący  Rady  przypomniał,  że  22  stycznia  br.  minęła  120.  rocznica  urodzin 

ks. Mieczysława Zawadzkiego, proboszcza parafii Św. Trójcy w Będzinie w latach 1937-

1970. Następnie przedstawił sylwetkę ks. Mieczysława Zawadzkiego.

Przewodniczący Rady oznajmił,  że 27 stycznia był obchodzony Międzynarodowy Dzień 

Ofiar Reżimu Hitlerowskiego, dodając również, że tego dnia miała miejsce 69. rocznica 

wyzwolenia Zagłębia, Będzina, obozów Auschwitz, Auschwitz-Birkenau i Auschwitz-Mono-

witz spod okupacji hitlerowskiej. 

Rada na prośbę Przewodniczącego minutą ciszy uczciła pamięć zmarłych.
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Ad. 3
Przewodniczący Rady Sławomir Brodziński oznajmił, że w 2015 roku będzie obchodzone 

25-lecie samorządu gminnego w Polsce. Następnie zaznaczył, że w 2014 roku mija 15 lat  

samorządu  powiatowego  i  samorządu  województwa  w  Polsce.  Przewodniczący 

przypomniał,  że  8  marca  1990  roku  parlament  do  zmienionej  Konstytucji  RP  wpisał 

samorząd terytorialny oraz uchwalił ustawę o samorządzie terytorialnym, której tytuł został 

zmieniony  na  ustawę  o  samorządzie  gminnym,  a  która  weszła  w  życie  po  wyborach 

27 maja 1990 roku. Przewodniczący oznajmił, że 2 kwietnia 1997 roku w nowej Konstytucji  

RP  postanowiono,  że  gmina  jest  podstawową  jednostką  samorządu  terytorialnego, 

z  zaznaczeniem,  iż  mogą  być  również  inne  jednostki  samorządu  terytorialnego  – 

regionalnego  lub  lokalnego  i  regionalnego,  co  dało  podstawę  do  powstania  powiatów 

i  województw.  Następnie  dodał,  że  5  czerwca  1998  roku  parlament  uchwalił  ustawę 

o  samorządzie  powiatowym,  ustawę  o  samorządzie  województwa  oraz  zmianę  nazwy 

ustawy  o  samorządzie  terytorialnym  na  ustawę  o  samorządzie  gminnym.  Zaznaczył 

również,  że  wcześniej  funkcjonowała  ustawa  z  24  listopada  1995  roku,  która  mówiła 

o zmianie zakresu działania niektórych miast oraz o miejskich strefach usług publicznych,  

podkreślając, że był to tzw. program pilotażowy fakultatywny, powiatowy, który obejmował 

tylko największe miasta w Polsce. Przewodniczący przypomniał, że 24 lipca 1998 roku 

została  ogłoszona  ustawa  o  wprowadzeniu  zasadniczego  trójstopniowego  podziału 

terytorialnego  państwa.  Oznajmił,  że  7  sierpnia  1998  roku  rozporządzeniem  Rady 

Ministrów  w  sprawie  utworzenia  powiatów  utworzono  Powiat  Będziński  ze  stolicą 

w  Będzinie.  Wybory  do  Powiatu  Będzińskiego  odbyły  się  11  października  1998  roku, 

ale władze samorządowe zaczęły funkcjonować 1 stycznia 1999 roku. Przewodniczący 

kończąc swoją wypowiedź przypomniał, że 29 grudnia 1997 roku Rada Miejska w Będzinie 

podjęła  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  Powiatu  Będzińskiego,  gdzie  opowiedziała  się 

za tym, aby powstał Powiat Będziński ze stolicą w Będzinie, aby był to powiat w wersji 

zaproponowanej  przez  Sejmik  Samorządowy  Województwa  Katowickiego,  który 

obejmowałby: Będzin, Bobrowniki, Czeladź, Mierzęcice, Psary, Siewierz i Wojkowice.

Przewodniczący Rady poprosił Radnego Krzysztofa Kozieła o przedstawienie prezentacji 

multimedialnej dotyczącej Powiatu Będzińskiego. 

Radny  Krzysztof  Kozieł  przedstawił  prezentację  multimedialną  dotycząca  Powiatu 

Będzińskiego. 
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Janusz  Sikora,  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Będzińskiego  w  latach  1999-2006 

przedstawił informację o początkach Powiatu Będzińskiego.

Wiesław  Jędrusik,  Starosta  Będziński  w  latach  1999-2001  przedstawił  informację 

o początkach Powiatu Będzińskiego.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Będzińskiego  Emil  Bystrowski  przedstawił  dane 

statystyczne z poszczególnych kadencji Rady Powiatu.

Starosta Będziński Krzysztof Malczewski przedstawił obecne zadania, jakie są stawiane 

Powiatowi  Będzińskiemu.  Następnie  podziękował  Przewodniczącemu  Rady 

za umieszczenie jubileuszu 15-lecia Powiatu Będzińskiego w porządku obrad sesji Rady 

Miejskiej Będzina. Zaprosił też władze samorządowe miasta na uroczystości jubileuszowe 

organizowane przez władze powiatu.

Przewodniczący  Rady  podziękował  Przewodniczącym  Rady  oraz  Starostom 

za  wystąpienia,  Radnemu  Krzysztofowi  Koziełowi  za  przygotowanie  i  przedstawienie 

prezentacji oraz dostarczenie broszur o walorach przyrodniczych Powiatu Będzińskiego, 

a Dyrektor Muzeum Zagłębia za dostarczenie broszur „Powiat Będziński 1867-1975”.

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach.

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie.

Ad.4 
Wobec nie wniesienia uwag protokół Nr XL z XXXIX sesji Rady Miejskiej został przyjęty.

Wobec nie wniesienia uwag protokół N XLIII z XLII sesji Rady Miejskiej został przyjęty.

Wobec nie wniesienia uwag protokół Nr XLIV z XLIII sesji Rady Miejskiej został przyjęty.

Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekt uchwały w sprawie  przyznania dotacji 

celowej na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków dla Rzymskokatolickiej Parafii Świętej Trójcy 

w Będzinie przy ul. Plebańskiej 2 został rozpatrzony w tej chwili. 
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Rada nie zgłosiła sprzeciwu.

Ad.11
9/

Radny Marcin  Lazar  zwrócił  się  z zapytaniem do Księdza Dziekana,  ile  pieniędzy jest  

potrzebne,  aby  można  było  rozpocząć  prace  konserwatorskie.  Zapytał  również  o  to, 

czy Rada oraz  władze miasta  planują  w przyszłości  podobną uchwałę,  ale  z  większą 

kwotą. 

Radna  Bożena  Łapaj  w  uzupełnieniu  do  pytań  Radnego  Marcina  Lazara  poprosiła 

o informację, czy w dalszej perspektywie czasowej byłaby szansa na dodatkowe środki 

finansowe na prace konserwatorskie i restauratorskie. Następnie podkreśliła, że 10 tyś. zł. 

to niewielka kwota w stosunku do potrzeb kościoła.

Radny Waldemar Szydło podkreślił, iż trzeba pamiętać o tym, że budżet jest otwarty, jeśli  

zostaną  zwiększone  dochody  w  budżecie  to  istnieje  możliwość  ponownej  dotacji  dla 

kościoła Świętej Trójcy.

Pełnomocnik Prezydenta Rafał Adamczyk poinformował, że środki, które są przeznaczone 

na  dotacje  na  zabytki  na  terenie  Będzina  zostały  całkowicie  zarezerwowane 

na  sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich i  robót budowlanych kościoła 

Świętej Trójcy na podstawie wniosku złożonego przez Księdza Proboszcza 13 września 

ubiegłego roku. Dodał również, że nie jest w stanie odpowiedzieć, w jak krótkim czasie 

zostaną przekazane nowe środki, podkreślając, że jeśli pojawią się możliwości finansowa-

nia  to  zostaną  one  przedstawione  Radzie.  Odniósł  się  również  do  pytania  Radnego 

Marcina  Lazara  dotyczącego  kosztów  prac  restauratorskich  kościoła  Świętej  Trójcy 

zaznaczając,  że  najwłaściwszą  osobą  do  przedstawienia  takich  informacji  jest  obecny 

na sali ks. Andrzej Stępień.

Ksiądz Andrzej Stępień poinformował,  że we wniosku występował o kwotę 380 tyś.  zł. 

Następnie wyjaśnił,  że kwota ta miała być przeznaczona na wymianę ślusarki okiennej 

w czasie prowadzenia konstrukcyjnego zabezpieczenia kościoła,  ponieważ będą wtedy 

rozkuwane ściany, dodatkowo będą klejone i zszywane wszystkie naroża oraz wstawiane 
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klamry zarówno w oknach jak i  w drzwiach.  Następnie oznajmił,  że w związku z tym, 

że  parafia  zebrała  środki  na  konstrukcję  dachu  kościoła  przynajmniej  w  ¾  oraz  na 

poszycie kościoła, to nie ma już możliwości sfinansowania prac związanych z oknami.  

Ksiądz Proboszcz oznajmił, iż liczył na to, że kwota zostanie przekazana w całości z nie-

wielkim wkładem parafii. Podkreślił, że w momencie rozkucia kościoła zostaną naprawione 

wszystkie pęknięcia, a następnie wytynkowane oraz pomalowane ściany, natomiast jeśli  

środki na wymianę ślusarki zostaną przekazane dopiero za 2 lub 3 lata, to rzeczy obecnie 

naprawione trzeba będzie ponownie rozkuć i wymienić. Następnie zaznaczył, że przed pa-

rafią jest jeszcze wiele prac, m.in. dach oraz prace konserwatorskie wewnątrz świątyni, 

gdzie  udało  się  odkryć  malowidła  sprzed  70.  roku  ubiegłego  wieku.  Kończąc  swoją 

wypowiedź poinformował, że będzie wdzięczny za każde dofinansowane, ale ma nadzieję, 

że jeszcze w tym roku znalazłyby się środki, które umożliwiłyby prace.

Radny Marcin Lazar zwrócił się do Księdza Andrzeja Stępnia z prośbą o przedstawienie 

terminarza prac, aby Rada miała świadomość, kiedy trzeba będzie poszukać dodatkowych 

środków.

Ksiądz Andrzej  Stępień poinformował,  że prace te są przewidziane w okresie czerwca 

i sierpnia br. 

Rada  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XLVI/447/2014 w  sprawie  przyznania  dotacji 

celowej na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków dla Rzymskokatolickiej Parafii Świętej Trójcy 

w Będzinie przy ul. Plebańskiej 2.

Ad. 5
1/ 

Aktualizację założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 

na obszarze Będzina w imieniu Wiceprezydenta Miasta Józefa Pilcha przedstawił Dyrektor 

Energoekspert Sp. z o.o w Katowicach ds. Produkcji dr inż. Adam Jankowski. 

Aktualizacja założeń została przedstawiona w formie prezentacji multimedialnej. 

2/
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Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej Miasta Rady Miejskiej Artur Rosiński przed-

stawił stanowisko Komisji. Poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała aktualizację 

założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na obszarze 

Będzina.

3/

Dyskusji nie było.

4/ 

Rada jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr XLVI/446/2014 w sprawie  aktualizacji  „Założeń 

do  planu  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa  gazowe  na  obszarze 

Będzina”.

Ad.6
Radni  Tomasz  Wacławczyk  oraz  Jerzy  Jagieła  stwierdzili,  że  są  usatysfakcjonowani 

z udzielonych odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XLV sesji Rady Miejskiej.

Radna Bogumiła  Dudyńska poinformowała,  że ponowi  interpelację  dotyczącą wymiany 

parkietu w sali gimnastycznej w MZS nr 2.

Ad.7
Radni  Tomasz  Wacławczyk,  Jerzy  Jagieła,  złożyli  interpelacje  na  piśmie,  stanowiące 

załączniki do niniejszego protokołu.

Ad.8
Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Będzina  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym 

przedstawił Prezydent Miasta Łukasz Komoniewski. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 

do niniejszego protokołu.

Radna Bożena Łapaj  zwróciła  się  z  prośbą do Prezydenta Miasta o wyszczególnienie 

kwoty (około 92 tyś. zł) przeznaczonej na utrzymanie zieleni miejskiej oraz o informację, 

w jakim okresie te środki zostaną wykorzystane i na jakie cele. 

Prezydent  oznajmił,  że  w  chwili  obecnej  nie  może  odpowiedzieć  Radnej,  na  jakie 
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dokładnie cele oraz w jakim czasie zostaną wykorzystane te środki. Dodał jednak, że jeśli  

Radna ma życzenie to po realizacji zamierzonych celów przedstawi sprawozdanie. 

Ad.9
1/ 

Sprawozdanie za 2013 rok i program współpracy międzynarodowej Będzina na 2014 rok 

w imieniu Wiceprezydent Miasta Darii Paterek, przedstawiła Inspektor Wydziału Promocji, 

Kultury, Sportu i Komunikacji Społecznej Urzędu Miejskiego Aleksandra Lipa .

Sprawozdanie  i program zostały przedstawione w formie prezentacji multimedialnej. 

2/ 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Rady  Miejskiej  Leszek  Dudek 

przedstawił  stanowisko  Komisji.  Poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała 

sprawozdanie za 2013 rok i program współpracy międzynarodowej Będzina na 2014 rok.

3/

Dyskusji nie było. 

4/ 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVI/448/2014 w sprawie przyjęcia do wiadomości 

sprawozdania  z  realizacji  uchwały  Nr  XXXII/325/2013  Rady  Miejskiej  Będzina  z  dnia 

28  stycznia  2013  roku  w  sprawie  przyjęcia  ramowego  programu  współpracy  Będzina 

z  miastami  partnerskimi  (Tatabanya,  Iżewsk,  Kaisiadorys)  oraz  współpracy 

międzynarodowej z regionem Fife (Szkocja) i miastem Basse-Ham (Republika Francuska) 

w 2013 roku.

Rada  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XLVI/449/2014 w sprawie przyjęcia  ramowego 

programu współpracy Będzina z miastami partnerskimi  Tatabanya,  Iżewsk,  Kaisiadorys 

oraz Basse-Ham w 2014 roku.

Ad.10
1/ 

Projekty statutów miejskich instytucji kultury w Będzinie w imieniu Wiceprezydent Miasta 
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Darii  Paterek,  przedstawiła  Zastępca  Naczelnika  Wydziału  Promocji,  Kultury, 

i Komunikacji Społecznej Urzędu Miejskiego Aneta Witkowska-Złocka.

2/ 

Przewodniczący  Komisji  Polityki  Społecznej  Miasta  Rady  Miejskiej  Michał  Makowski 

przedstawił  stanowisko  Komisji.  Poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała 

projekty statutów.

3/ 

Dyskusji nie było. 

4/

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVI/450/2014 w sprawie nadania statutu Muzeum 

Zagłębia w Będzinie.

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVI/451/2014 w sprawie nadania statutu Teatrowi 

Dzieci Zagłębia im. Jana Dormana w Będzinie.

Rada  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XLVI/452/2014 w  sprawie  nadania  statutu 

Ośrodkowi Kultury w Będzinie.

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVI/453/2014 w sprawie nadania statutu Miejskiej 

i Powiatowej Bibliotece Publicznej im. Stefana Żeromskiego w Będzinie.

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach.

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Seremak wznowił obrady po przerwie.

Ad.11
1/

Radna  Bożena  Łapaj  poprosiła  o  wprowadzenie  do  projektu  uchwały  w  sprawie 

wprowadzenia na terenie miasta Będzina Programu Wsparcia „Rodzina 3+ górą”. 

Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  i  Działalności  Gospodarczej  Urzędu Miejskiego 

Joanna Gronczewska dokonała wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały. 
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVI/454/2014 w sprawie wprowadzenia na terenie 

miasta Będzina Programu Wsparcia „Rodzina 3+ górą”.

2/ 

Rada  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XLVI/455/2014 w  sprawie  wykonywania  przez 

miasto Będzin działalności w zakresie telekomunikacji.

3/ 

Rada  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XLVI/456/2014 w  sprawie  zasad  korzystania 

z niektórych gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej.

4/ 

Radna Bożena Łapaj  zwróciła  się z  zapytaniem, czy kwota 125 tyś.  zł.  będzie jedyną 

kwotą przeznaczoną na Izbę Wytrzeźwień w Sosnowcu w 2014 roku.

Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  i  Działalności  Gospodarczej  Urzędu Miejskiego 

Joanna Gronczewska oznajmiał,  że prawdopodobnie nie będzie to jedyna kwota, która 

została zabezpieczona w budżecie miasta,  dodała również,  iż należy liczyć się  z tym, 

iż w tym zakresie środki zostaną zwiększone.

Rada  większością  głosów  przy  2  głosach  wstrzymujących  się  podjęła  uchwałę 

Nr  XLVI/457/2014 w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Miastu  Sosnowiec 

z przeznaczeniem na dofinansowanie utrzymania Izby Wytrzeźwień.

5/ 

Rada jednogłośnie podjęła  uchwałę  Nr XLVI/458/2014  w sprawie  zgody na dokonanie 

darowizny  na  rzecz  Powiatu  Będzińskiego  działek  niezabudowanych  stanowiących 

własność Gminy Będzin.

6/

Rada  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XLVI/459/2014  w  sprawie przyjęcia  zmiany 

„Aktualizacji Programu Rewitalizacji Miasta Będzina. 
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7/

Radna  Bożena  Łapaj  odnosząc  się  do  projektu  uchwały  w  sprawie  chylenia  uchwały 

Nr VI/61/2011 Rady Miejskiej Będzina z dania 28 lutego 2011 roku w sprawie ustalenia 

organu  prasowego  Miasta  przypomniała,  że  na  początku  obecnej  kadencji,  kiedy 

„Aktualności Będzińskie” funkcjonowały w ramach Urzędu Miejskiego przekonywano Radę 

do  przeniesienia  gazety  do  Ośrodka  Kultury.  Następnie  zwróciła  się  z  prośbą 

o wprowadzenie do przedmiotowego projektu uchwały i uszczegółowienie nowej koncepcji 

oraz  podania  powodu  zmian,  czy  Ośrodek  Kultury  nie  radzi  sobie  z  powierzonym 

mu zadaniem.

Prezydent Miasta oznajmił, że w uzasadnieniu uchwały znajdują się wszystkie niezbędne 

informacje,  które  są  znane  i  przyświecały  podjęciu  tej  decyzji.  Prezydent  podkreślił,  

że  koncepcja  zmiany nie  jest  spowodowana tym,  że  Ośrodek  Kultury  sobie  nie  radzi 

z powierzonym mu zadaniem, ale tym iż zakres zadań Ośrodka Kultury został zwiększony. 

Radny  Marcin  Lazar  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  w  związku  z  przesunięciem  „AB” 

do Urzędu Miejskiego zabezpieczone środki  finansowe zostaną przesunięte z Ośrodka 

Kultury do Urzędu Miejskiego oraz czemu nikt wcześniej nie poinformował Radnych, że na 

sesji pojawią się takie projekty uchwał.

Prezydent  wyjaśnił  Radnemu  Marcinowi  Lazarowi,  że  środki  finansowe  nie  zostaną 

przekazane. Zdaniem Prezydenta projekty uchwał nie są skomplikowane, więc żeby nie 

musiały  czekać  do  następnej  sesji  podjęto  decyzje  o  wprowadzeniu  ich  do  porządku 

dzisiejszych obrad.

Radny  Leszek  Dudek  zwrócił  się  do  Prezydenta  z  zapytaniem,  czy  jak  miasto  nie 

zdobędzie  innych  podmiotów  konkurencyjnych,  co  umożliwia  przedmiotowy  projekt 

uchwały, to czy „AB” nadal będzie prowadzone przez Ośrodek Kultury.

Prezydent  oznajmił,  iż  wprowadzenie  tego  rodzaju  zapisów oraz  podjęcie  ewentualnie 

trzeciej uchwały, która by to umożliwiała, daje możliwość, że „AB” będzie mógł prowadzić 

Urząd Miejski, wszelkiego rodzaju jednostki, jak również podmioty zewnętrzne w chwili,  

kiedy  zostałby  ogłoszony  konkurs  na  powierzenie  zadania,  dodał  jednak,  że  obecnie 

nie ma takiej możliwości.
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Radny Waldemar  Szydło  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy obecna nazwa gazety ulegnie 

zmianie. 

Radna Bożena Łapaj  zwróciła  się do Prezydenta z zapytaniem, czy została dokonana 

symulacja i  zastanawiano się,  czy te środki  będą przekroczone, czy gmina pozostanie 

na  obecnym  poziomie  finansowym  wydatkowania  środków  finansowych,  czy  też  np. 

ze  względu  na  firmę  zewnętrzną  środki  te  mogłyby  się  zmniejszyć.  Radna  zapytała 

również o to, ile osób było zatrudnionych przy redagowaniu i zajmowaniu się „AB” oraz co 

będzie z tymi osobami, jeżeli firma zewnętrzna przejmie prowadzenie „AB”.

Prezydent wyjaśnił Radnemu Waldemarowi Szydło, że nazwa miesięcznika nie zostanie 

zmieniona.  Następnie odniósł  się  do pytań Radnej  Bożeny Łapaj  oznajmiając,  że jeśli  

pojawi się możliwości oszczędności to oczywistym jest, że miasto z tego skorzysta przy 

zachowaniu  obecnej  jakości.  Dodał  również,  że  nie  jest  w stanie  udzielić  odpowiedzi,  

ile osób współpracuje z gazetą, oznajmiając, że wiele osób indywidualnych pisze do „AB” 

o swoich dokonaniach czy pomysłach jednorazowo .

Rada  większością  głosów  przy  1  głosie  wstrzymującym  się  podjęła  uchwałę 

Nr XLVI/460/2014  w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/61/2011 Rady Miejskiej  Będzina 

z dania 28 lutego 2011 roku w sprawie ustalenia organu prasowego Miasta.

8/ 

Rada  większością  głosów  przy  1  głosie  wstrzymującym  się  podjęła  uchwałę 

Nr XLVI/461/2014 w sprawie wyboru sposobu prowadzenia i form gospodarki komunalnej 

w zakresie kultury, wspierania i upowszechniania idei samorządowej oraz promocji gminy 

w Mieście Będzinie.

10/

Radna Bożena Łapaj poprosiła o wprowadzenie do projektu uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Radny  Krzysztof  Dudziński  odczytał  uzasadnienie 

przedmiotowego  projektu  uchwały.  Radny  część  uzasadnienia  odczytał  z  podaniem 

danych osobowych skarżącej.
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Rada  większością  głosów  przy  3  głosach  wstrzymujących  się  podjęła  uchwałę 

Nr  XLVI/462/2014  w  sprawie  rozstrzygnięcia  skargi  złożonej  przez  Panią  Lidię  Dudę 

na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie.

Ad 12
Przewodniczący Rady Sławomir Brodziński poinformował, że najbliższa sesja planowana 

jest na 26 lutego (środa) na godzinę 9.00.

Przewodniczący Rady Sławomir Brodziński poinformował również, że w porządku obrad 

sesji  lutowej znajdzie się, oprócz tematów zapisanych w planie pracy, punkt dotyczący 

sprawozdania ze średnich wynagrodzeń nauczycieli.  

Radna  Grażyna  Staroń  poprosiła  o  zwrócenie  uwagi  Prezesowi  Interpromex-u, 

aby dopilnował, by osoby odbierające kosze ze śmieciami sprzątały również śmieci wokół  

śmietnika, które zostają na ziemi. 

Przewodniczący Rady Sławomir Brodziński odnosząc się do uchwały Nr XLVI/462/2014 

poinformował, że w ramach ustawy o ochronie danych osobowych nie można przedsta-

wiać nazwisk bądź adresów znajdujących się w projekcie uchwały, dodał również, że dane 

osobowe tej osoby w BIP-ie są anonimizowane.

Radna Bożena Łapaj  zwróciła  się  z  zapytaniem,  kto  zajmuje  się  stanem technicznym 

progów zwalniających na terenie Będzina. Zdaniem Radnej należy przeprowadzić analizę 

stanu technicznego progów i podjąć jakieś działanie, albo je rozebrać, albo naprawić.

Ad 13
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady XLVI sesji Rady Miejskiej Będzina.

Czas trwania sesji:

9.00 - 13.48.

Protokół sporządziła:

Edyta Szczepanik

Anna Zajkowska 
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